
Proces-verbal
’incheiat Tn sedinta extraordinara a Consiliului

General al Municipiului Bucure9ti din data
de 01 martie 2024, ora 10:00

Convocarea sedintei extraordinara a fost facuta de catre Primarul
General at Municipiului Bucure9ti, domnul Nicu9or DAN, prin dispozitia
Tnregistrata sub nr. 290/26.02.2024.

§edinja a avut Ioc la sediul autorita Iii deliberative din municipiul
Bucure9ti, B-duI Regina Elisabeta nr. 47, sector 5, etaj 3, la care au
participat 32 din cei 54 de consilieri generali, atat fizic cat 9i online.

§edin Ia s-a desfa9urat atat prin prezenla fizica cat 9i prin mijloace
electronice, prin intermediul platformei online de videoconferinla WebEx.

La 9edinla au participat urmatorii: domnul Nicu9or DAN – Primarul
General al Municipiului Bucure9ti, doamna Georgiana Zamfir, Secretar
General al Municipiului Bucure9ti 9i doarnna Mariana Brod – Director
executiv, Direcjiei Asistenla Tehnica 9i Juridica.

Au fost invitaji sa participe directorii din cadrul aparatului de
specialitate al Primarului General al Municipiului Bucure9ti.

La 9edinla au fost absenji urmatorii: Artirnon Marian, Chirica Petre,
Circa Honorius-Edward-Adrian, Comanici Ancuta-Sorina, Davidescu
Mariana-Monica, Doicin Cristian-Vasile, Enciu Mihaela, Gherghiceanu
Florentina, lordanescu Anghel, Maxim Marius-Catalin, Mure9an Manuela,
Olteanu Cristian-Marian, Pavel Marius-Adrian, Petrescu Natalia Liliana
Adela, Purcarea Sorin (motivat), Raiciu Anca-Daniela, sandulescu Nina,
Stoica loana, §uhan Valeriu-Nicolae, Tudor Mirona, Untea Georgiana 9i
Vigheciu Adrian Nicolae.

Domnul pre9edinte de 9edin+a Smiqhelschi Cosmin Victor
Buna dimineata tuturor. Bine ati venit la sedinta Consiliului General

cu bugetul capitalei, este punct unic. Vom avea dezbaterile legate de acest
punct, avem invita+i 9i Tn sala 9i online care doresc sa intervina.
Doarnna Secretar General daca ma ajutaji cu Tnceperea lucrarilor cu
privire la cvorum 9i prezenta 9i proces verbal.

Doamna Secretar General Georgiana Zarnfir
Bund dimineata. Avem o prezenla de 30 de consilieri generali, deci

suntem Tn cvorum. Dornnule pre9edinte putern incepe.

Domnul Dresedinte de sedinta Smiahels,
Mul+umesc frumos. va rog sa va in:
de astazi este cea comunicata

lin Victor
I'de cuvant. Ordinea
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proiect de hotarare privind aprobarea bugetului municipiului Bucure9ti pe
anul 2024

Supunem la vot ordinea de zi cu punctul unic. vot, va rog. inca
caliva colegi din online va rog, 4 colegi.

Domnul Consilier Florescu Adrian Constantin
Pentru.

Dornnul pre9edinte de 9edinji Srniqhelschi Cosmin Victor
Da, domnul Florescu pentru, consemnat. inca doi colegi, va rog,

dornnul Moraru v-am introdus acurn Tn 9edin R. Aji apucat sa vota li pe
electronic sau va reg sa va manifestaji votul verbal. Tnchidem votul.

Cu 29 de voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotrivi, ordinea de
zi a fost adoptati.

(

Acum, va rog, va a9tept cu interventiile, in ordinea Tn care se solicita.
Dornnule consilier general Badiu, aveti cuvantul.

Domnul consilier Badiu Andrei
Domnule primar, acum cred ca vreo 10 zile, v-am solicitat printr-o

adresa sa ne puneji la dispozi+ie ni§te documente, ni9te tabele, Tntr-un
format cat de cat editabil sau Tn care putem sa lucram 9i Tn acela9i timp v-
am solicitat sa ne faceji 9i noua o prezentare scurta pe principiile care au
stat la baza elaborarii acestui buget. Tntr-adevar au venit printr-un
ata9ament tabelele, principiile n-au venit 9i profit de ocazia asta sa va
Tntreb care sunt principiile pe baza carora ati construit acest buget? mai
ales, 9i a9 vrea va rog sa punctati un pic, in lumina discujiilor chiar de ieri
Tnsemnand, avem pe de o parte o executie bugetara dezastruoasa Ia tot
ce Tnseamna capitolul investijii, pe de alta parte s-a discutat foarte intens
despre datorii. Nu vedem reliefate cele doua extreme, nu le vedem
reliefate Tn proiectul de buget pe care dumneavoastra l-ati prezentat. Deci
pe capitolul datorii 9i Tn principal discutam de liniile mari 9i sa vedem Tn ce
masura acest proiect de buget este corelat cu executie de anul trecut.
Daca puteti sa ne lamuriti 9i pe noi, va rog.

(

Domnul Primar General Nicusor DAN

Da, pai bugetul asta porne9te de la o surna obligatorie comunicata
de Ministerul Finantelor, 5 miliarde de lei, care Tnseamna asa numitele
venituri din cote defalcate din
subevaluata de catre Mlinisteru
Anul trecut va aduc aminte ca a

impozitele
de Finan

m avut Tn

din start este
li anul trecut
jliarde pentru



ca atat ne spusese Ministerul de Finanje 9i la sfar9itul anului am avut 6,2
miliarde pentru ca a9a a colectat statul impozitele de la bucure9teni. Nu
cred ca in realitate pana la sfar9itul anului aceasta suma va fi mai mica §i
daca Ti aplicam acel 6% pe care ni i-a luat Guvernul, 3% din 50% Tnseamna
6% din 100%, de fapt la sfar§itul anului vom avea 6 miliarde Tn Ioc de 5
miliarde pe care am fost, conform legii, obligati sa-i punem Tn momentul
asta in buget dupa care sunt constrangerile pe care le cunoa9teti,
subvenjia la termie, subventia Ia transport public, functionarea, inclusiv
salarii 9i spajiu pentru investitii din care cele mai importante sunt liniile de
tramvai, troleibuzele care au Tnceput sa vina, restut de 28 de tramvaie, mai
rnulte investi+ii pe parcuri, mai multe investitii pe spitale, Tnceperea
investitiei de la Flamaropol, cam astea. Nu 9tiu daca am raspuns la
intreba re.

Domnul consilier Badiu Andrei
Personal consider ca nu ati raspuns, ca v-am Tntrebat de datorii. Ne-

aji vorbit destul de mult despre venituri. Fac o precizare 9i pentru cei care
ne urmaresc: este prima oara cand noi cu dumneavoastra dezbatem
bugetul Tn sala. Pana acum noi am susjinut 9i am discutat bugetul Tnainte
9i ne-am pus, sa spunem, amprenta sau ne-am exprimat viziunea pe
buget anterior. E prima oara cand Tl dezbatem Tn sala, PNL-ul in{elegand
sa va retraga sprijinul. Nu discutam acuma, este o 9edinta destul de
tehnica. Dar, cu toate astea, nu ne-aji spus nirnic de aceste subventii,
marile subventii, respectiv subvenjia pentru STB 9i Tn zona de termie.
Bugetele trecute pe care noi le-am votat 9i, sa spunem, conduita pe care
noi am girat-o a fost sa va permitem un spatiu de manevra bugetara pentru
aceste rubrici. Tn acela9i timp, ieri, de la acest pupitru, spuneati ca primarul
care va veni Tn septembrie nu va gasi datorii curente. OK, ce facem cu
datoriile curente privitoare la subventie, atunci? Subvenjia pe STB 9i
subven Iia pe termie. in momentul asta sunt bugetate 1,08 milioane de lei
pentru fiecare, in conditiile Tn care ele, in mod real, vor ajunge Ia o valoare
de peste 3 miliarde. cand suntem Tn situatia asta, Tn primul rand sa vedem
ce avem de Tmparlit, ca daca ne uitam pe proiecte, inclusiv cele care au
fost propuse pe ordinea de zi nu mai departe de ieri, vad ca ?mparjim bani
in stanga 9i Tn dreapta. Dar sa vedem care e suma pe care o avem de
Tmpartit, scazand din totalul veniturilor cele doua subven Iii, ca sa putem
sa vedem care e locul Tn care putem sa facem amendament.

(

Domnul Primar General Nicusor DAN
Noi vom fi obligati sa facem ni9te cor9.c+ii'„qeest.9li buget pe parcursul

anului. ei va explic de ce: conform legii y e fi-reg’c.galfie a9a, nu ai voie sa
treci Tn buget decat sume, venituri , p8 car&-le ii c8nfirrhatg la momentul la



care faci bugetul. Tnsa pentru cele 28 de tramvaie ramase de adus este o
suma de 256 de rnilioane de lei pe care Ti veTi gasi Tn buget ca o cheltuiala
din bugetul local, pe care noi o vom obtine imediat dupa ce se vor face
documentele la nivelul ADR-ului, din fondurile europene 2021-2027.
Acela9i lucru pentru 150 de milioane de lei pe termie, pe POIM, acela9i
lucru 38 de milioane de lei pentru liniile de tramvai pe care o sa le avem
pe Programul Operational Regional, asta pe fonduri europene. §i va aduc
aminte ca am votat o hotarare de Consiliu General prin care am aprobat o
refinantare a datoriilor de 283 de milioane de lei pentru primul semestru al
anului 2024. in urma hotararii noi am contractat Tmprumutul, in data de 7
martie o sa aiba loc 9edinta CAIL, 9i Tn urma 9edinjei CAIL o sa va rog sa
avem o §edinta Tn intervalul 8-9-10 maRie, astfel Tncat rata pe care not o
sa o avem sa o platim Tn luna maRie, aproximativ 60 de milioane, sa ii
platim din ace9ti bani. Deci, in momentul de fala, noi avem Tn bugetul local,
pe datorie catre banci, 280 de milioane pe semestrul 1, 110 milioane de
lei pe semestrul 2, pe care putem sa ii refinan Tam, 9i primii dintre ei i-am
§i refinantat, numai ca mai este nevoie de o §edinta CAIL pe 7 martie 9i o
hotarare de Consiliu General. Toate sumele pe care vi le-am spus
Tnseamna 800 de milioane de lei care sunt bani ceRi, pe care Tnsa nu
putem sa Ti punem Tn momentul de fala in bugetul local, plus miliardul de
care v-am vorbit, diferen{a Tntre cat a estimat Guvernul ca vor fi impozite
pe salarii ale bucure9tenilor 9i cat o sa fie Tn realitate. Deci de aici o sa
vina un echilibru fa{a de ce spuneti dumneavoastra.

Domnul consilier Badiu Andrei
Revin un pic la Tntrebare, ca nu Tntamplator am Tnceput cu Tntrebarea

pe corela{ia dintre evidentierea datoriilor 9i execu+ia bugetara. De9i nu
sunt de acord cu cifrele prezentate 9i undeva, daca le verificam, oricum
avem un minus consistent, dar la nivel de principiu chiar de aici am plecat,
la nivel de principiu va Tntreb: cum sa nu bugetez eu subvenjia pe care o
am de dat in zona STB 9i in zona de termie Pi, in acela9i timp, sa bugetez
multe linii bugetare cu surne mari, pe care dupa aia, se dovede9te deja,
avem o istorie de trei ani in care se dovedeste ca avem o executie
bugetara dezastroasa, 12, 13, 20%. Or, nu mai serios este, ca sa avem
un buget adevarat 9i o poza reala, sa eviden{iezi Tn prima faza datoriile,
sa finan{am, sa bugetam investi{iile a9a cum le consideram, de9i noi nu
vedem investi+ii majore Tn proiectul dumneavoastra de buget 9i, ulterior,
daca avem excedent bugetar, sa completam liniile de investitie pe care le
vom prioritiza Tn functie de ce bani avem. §i va rog aici, in corelajia
explicati-mi, ca deja este al treilea an in care noi repetitiv, avern o rnaniera
de a construi Tn mod defectuos bugetul
bugetare 9i vedeti care este ratiunl
proiectul de buget 9i sa reliefam Tn

lric, la execujiile
licit sa modificati



Domnul Primar General Nicusor DAN
Teoretic, ce spuneti dumneavoastra ar fi corect, dar in viaja reala nu

functioneaza. in sensul ca, daca tu nu pui din momentul acesta ni9te bani
pe investitii, s-ar putea ca unele investitii sa nu reu9easca, sa depinda de
niste avize de la alte institutii 9i ele sa nu vina, pur 9i simplu, cum s-a
Tntamplat cu Dambovi{a sau cu Podul Calicilor. Daca faci invers 9i nu le
aloci bani Tn buget, te treze9ti ca abia Tn momentul in care vin, se aproba
Programul Operajional, transferul celor 28 de tramvaie pe Programul
Operational Regional, noul ciclu de finan+are, dar nu vei mai avea timp, cu
banii pe care tu ii put in buget Tn iulie sau Tn septembrie, sa faci achizitia
9i sa ii 9i cheltuie9ti. De-aia e bine sa ii pui pe investl Iii, sa Ie dai
posibilitatea sa i9i faca toate procedurile, care, 9tili bine ca sunt
complicate, 9i sa compensam cand vin banii a9tia, care sigur vor veni, sa
Ti punem la cheltuielile care sunt curente 9i pe care 9tim ca sunt sigur Tn a
doua parte. Asta e viziunea mea.

Domnul Pre9edinte de 9edin}a Smiqhelschi Cosrnin – Victor
Doamna consilier general Mardarovici.

Doamna Consilier Mardarovici Diana
Ma bucur foarte mult ca doamna Firea e femeie si dumneavoastra

barbat pentru ca altfel nu eram sigura pe cine aud. Acelea9i motive
identice pe care le spunea doamna Firea cand o criticati, chiar
dumneavoastr,a ca are veniturile supraestimate 9i ca bugetul nu este
realist. Acum ceea ce facea ea este sa puna 3 miliarde Tn plus motiv pentru
care USR nu-i vota bugetul, dumneavoastra chiar spuneati ca nu-i un
buget realist. Acuma noi daca taiem 3 miliarde, adica mergem pe cealalta
varianta punem toate investijiile unele or ie9i 9i altele n-or ie9i, de acord
cu dumneavoastra, dar in esen@ rnotivatia pe care aji expus-o este
identica cu cea a unui primar pe care I-ati criticat continuu, nu spun ca
doamna Firea avea dreptate, in mod cert nu era bine nici sa supraestirnarn
bugetul cu 3 miliarde, dar nu putem nici sa nu includem Tn cheltuieli 3
miliarde pentru ca ne furam aceea9i palarie, de fapt nu s-au rezolvat
problemele care tin de finantele Primariei generale, suntem departe de a
rezolva aceasta problema, o solu+ie s-a oferit, aji avut un mernorandurn
de pus pe ordinea de zi, nu I-ati inclus 9i rezolva{i o problerna imensa de
costuri pe care le suporta Prirnaria generala cu pierderile din re{eaua de
termofica re

Domnul prirnar general
oferea doamna Firea

este exact aceqq§i explicajie pe care o
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Domnul Primar General Nicusor DAN
Dincolo de diferen+a de sex, diferenta esenjiala cu fostul primar este

cd dornnia sa avea datorii curente de 3 miliarde pe care noi nu Ie avem in
acest moment.

Doamna Consilier Mardarovici Diana
Pe care nu le-am inclus, adica pe care noi nu le-am prins corect.

Domnul Primar General Nicusor DAN
Dar dumneavoastra vorbiti de 3 miliarde spuneti-ne unde sunt cele

trei miliarde de care vorbiti?

Doamna Consilier Mardarovici Diana
cat este subvertjia pentru STB plus ... . pe baza execu{iet de anul

trecut subven+ia de STB plus subven+ia Termoenergetica de anul trecut
pe execu+ie 9i cat aji prins in buget?

Domnul Primar General Nicusor DAN
Da, a fost 3,1 – 3,2 miliarde executia pe anul trecut, iar acum este,

daca nu ma Tn§el, 2,1 miliarde, e o diferenta de un miliard.

Doamna Consilier Mardarovici Diana
A9a, pierderile 800 de milioane pe care are sa Ie dea

Termoenergetica catre Elcen 9i care nu apar ca datorii ale PMB, dar sunt
datorii ale PMB, nu sunt inca 800 de milioane?

Domnul Primar General Nicusor DAN
Nu, pentru ca in acea subventie pe care dumneavoastra ati avut-o

in 2023 in execujie au fost 9i cele 400 de milioane pierderi pe care
Consiliul le-a recunoscut 9i noi le-am platit Tn urma recunoa9terii de catre
Consiliu. Deci subventia reala pe transport plus termine din 2023 n-a fost
3,1 – 3,2 a fost 2,7.

Doamna Consilier Mardarovici Diana
A9a, am identificat un miliard, deci un miliard lipse9te pana acum

dupa care .. .

Domnul Primar General Nicusor DAN
1 miliard l-a luat domnul Bolos cand a zis ca o sa avem cote

defalcate de 5 cand



Doamna Consilier Mardarovici Diana
Dar nu I-ati prins Tn buget, deci eI nu exista acum Tn buget Tnsa

conform declaratiilor anterioare pe care le-a+i facut Tn anii Tn care nu
aveam bani nu faceam foarte multe lucruri, nu faceam evenimente, nu
faceam decoratiuni, nu faceam nu stiu, cred ca 60 de milioane am
identificat Pi Tntr-adevar cred ca se putea mai mult de lei prinse Tn buget
pentru astfel de ac{iuni.

Puteji sa-mi spuneji care ... pentru ca aici e ... . practic ce nu pot eu
sa Tnteleg avem bani sau n-avem bani? pentru ca va contraziceji Tn

afirma Iii, pe de o parte nu avem bani, pe de alta parte nu avem nici datorii,
nici probleme financiare, dar bani nu sunt, dar avern bani totu9i de
evenimente. Explicaji-mi, Primaria generala are suficienti bani sa T9i

plateasca datoriile curente pentru 2024 conform acestui buget? pentru ca
tocmai mi-ati spus ca 1 rniliard nu e.

Sunt bani sau nu sunt bani?

Domnul Prirnar General Nicusor DAN
Primaria capitalei nu are datorii curente. in acest moment nimeni nu

poate sa popreasca conturile primarie, a9a cum mulji au putut sa
popreasca conturile primariei Tn mandatul anterior, nu avem datorii
curente inclusiv datoriile catre STB, ele sunt esalonate, totul este esalonat
catre Constanda esalonat, catre Otokar esalonat si ele sunt trecute Tn
bugetul pe care noi iI avem. Legat de evenirnente, eu cred ca bucure9tenii
au dreptul Ia un targ de Craciun care costa 4 milioane lei, eu cred ca e
important ca Festivalul na+ional de teatru sa se {ina in Bucure9ti 9i Primaria
sa contribuie cu 1 milion, cred ca e important ca Festivalul Enescu sa se
!ina in Bucure9ti, Primaria sa contribuie cu 1 mition, cred ca e important
ca atunci cand apar evenimente, cum este Congresul European de
Horticultura noi sa ajutam Universitatea, ca, 9i aji votat ieri, ca acest
eveniment sa se tina in Bucure9ti, cand apare Campionatul Mondial de
baschet 3X3 Primaria sa contribuie cu, nu mai tin minte 2 milioane ca acest
eveniment sa se Tntampla Tn Bucure9ti, cred ca e ceva firesc 9i este un
echilibru, daca ar fi 500 de milioane ar fi un dezechilibru, daca ar fi 5
milioane ar fi un dezechilibru Tn partea cealalta.

Doamna Consilier Mardarovici Diana
Se pare ca primarii Bucure9tiului pe finalul de mandat au acela9i

discurs. Eu sunt convinsa si chiar consider ca Bucurestiul, da, trebuie sa
fie gazda foarte multor evenimente Tn lirnita bugetului pe care Bucure9tiul
it are, sigur, evenirnentele pe care le-ati rrIQ_nli9nat sunt mai mult decat
binevenite Tn Bucure§ti, dar pe langa,aGestea, mai a'
jumatate Ia protocol alocaji bani mai geO to'a’rte ..’. da,



domnul primar general, unde este surpriza mea este ca noi am identificat
aceste probleme acum o saptamana. Speran Ia era pentru ca puteam sa
nu venim la §edinta exact cum au facut colegii de la PSD, eu am crezut 9i
noi am crezut ca veti veni cu amendamente pentru a corecta bugetul 98

pentru a reduce numarul de cheltuieli care nu au sens Tn condijiile Tn care
nu avem bani, nu ati ales sa faceti acest lucru, mai mult decat atat §titi
foarte bine ca marea majoritate a localitatilor din Romania au buget votat
9i au buget votat pentru ca primarii din perspectivele localitati l-au facut
mai devreme, I-au supus dezbaterii mai devreme 9i l-au supus la vot Tn
consiliu mai devreme. Ati generat o criza a caret rezolvare sustineji iara9i
a suta mia oara ca e la PNL cand dumneavoastra de fapt aji creat-o
prezentand bugetul mutt prea tarziu 9i punand presiune pe noi 9i Tncercand
sa distrageti atentia de la cel care are atribujiile de a prezenta acel buget,
avand Tn vedere ca bugetul najional a fost votat 9i a fost publicat pe 29
decembrie, aveati mai mult decat timpul necesar, mai ales ca aji spus
chiar dumneavoastra ati plecat de la executie, nu cred ca a fost o surpriza
pentru dumneavoastra ce se Tntampla 9i ce buget trebuie sa prezenta Ii, aji
facut-o cu inten jie 9i ati creat 9i ati generat aceasta criza care am vazut ca
face turul agentiilor de presa, dumneavoastra nu noi domnul Primar
general. Noi suntem Ia prima discujie pe buget, v-am aten+ionat de o
saptamana ca nu este un buget care sa stea Tn picioare 9i nu ati venit cu
nicio so}utie Tn sedinta.

Domnul Primar General Nicusor DAN
Da, eu nu vreau sa duc discutia Tntr-o zona politica cine pe cine a

sunat, cine pe cine a invitat, cine a cerut timp ca sa citeasca nu 9tiu ce
exact lucrul asta nu vreau sa spun in aceasta dezbatere.

Domnul Pre§edinte de 9edinla Smiqhelschi Cosmin Victor
Domnul consilier Hazarian.

Domnul consilier Hazarian Constantin
Multumesc frumos
in campanie electorala se latise un zvon Tnainte de alegeri ca veti

anula sau veti taia stimulentele pentru persoane cu dizabilitali. Aji ie9it Tn
conferinta de presa 9i ati negat vehement acest lucru, lucru care dupa
alegeri s-a Tntamplat. Acuma ieri ne-aTi spus ca primarul care va veni dupa
alegeri nu va gasi datorii, astazi un pic mai devrerne le-aji spus colegilor
mei ca toate datoriile au fost reesalonate. Acuma Tntrebarea mea este
pentru persoanele cu dizabilitati aveji de gand sa le platiti, pentru
persoanele adulte sa le platiti stimulent IJ 1 TrItrey 9i sd le platili 9i datoriile?
sau daca nu, cum aji hotarat cu ele ga fe' ree§alonali? pentru ca eu din
cate 9tiu persoane cu dizabilitali au Tnceput sa dea Tn j udecata Primari
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capitalei sa 9i ca9tige 9tiu daca nu ma Tn9el vreo trei sau patru cazuri Tn
care au ca9tigat deja, nu 9tiu care dumneavoastra sa fie comunicat catre
ele o reesalonata reala a datoriilor catre ei care Tnsumeaza ’intre trei si
patru sute de milioane lei. Deci Tn momentul Tn care dumneavoastra
spuneti ca viitorul primar nu va gasi datorii curente aveti de gand sa
achitati ace9ti bani, sunt prin§i Tn buget? pentru ca nu i-am vazut prin9i Tn
buget. Muljumesc frurnos.

Domnul Primar General Nicusor DAN
Da, asa cum este facut proiectul de buget pe 2024 suma pentru

persoanele adulte cu dizabilita li este prevazuta astfel Tncat Tncepand cu
luna martie ei sa primeasca 750 de lei pe persoana, asta Tnsemnand ca
noi trei ani am platit 250 in Ioc de 500 cat este hotararea de Consiliu 9i trei
ani de acum Tncolo evident cu voin{a Consiliului sa platim 750 astfel Tncat

sa ne achitam de obligatiile pe care Consiliul 9i le-a asurnat.

Domnul consilier Hazarian Constantin
Adica, cu alte cuvinte, lasati 9i viitorului primar o datorie pe care v-a

trebui s-o prevada in buget de a achita ceea ce nu ati platit durnneavoastra
trei ani de zile persoanelor cu dizabilitali, corect sau nu? ca mi se pare o
matematica destul de simpli, practic ce n-aji platit Tn trei ani ’Fncepe Ti de
acuma sa platili un pic in plus lasand 9i Tn urmatorii trei ani sa se plateasca.
Deci tot o datorie este. Este o ree9alonare pe care o intentionaji
dumneavoastra, dar pe care n-aji comunicat-o persoanelor cu dlzabilitali,
nici noua. Astazi aflam de aceasta ree9alonare pe care aji gandit-o
dumneavoastra. Ceea ce cred ca trebuia comunicat persoanelor cu
dizabilitati, nu stiu acel lucru, noi nu stiam acel lucru, acuma l-am aflat ca
am Tntrebat.

Domnul Primar General Nicusor DAN
Da, ea este un calcul care se poate deduce din proiectul de buget

asa cum I-ati vazut pentru ca e o linie speciala de pe aceste cheltuieli de
asistenta sociala.

Domnul consilier Hazarian Constantin
Am Tnteles. Atunci am rugamintea sa specificati ca nu veji lisa

datorii curente urmatorului primar mai pujin la persoanele cu dizabilitali
unde va avea niste datorii de a le pune in buget Tn urmatorii trei ani pentru
a ajunge pe zero. Deci ceea ce a+i facut este o declara{ie inexata. Vor mai
fi datorii 9i pentru viitorul prirnar. Multurnesc.
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Domnul Viceprirnar Bujduveanu Stelian
Multumesc mult
Domnule pre9edinte, domnule prirnar, stimati colegi, pentru ca e

datoria noastra sa venirn Tn faja cetajenilor municipiului Bucure9ti sa
dezbatem bugetul, chiar este primul atribut al Consiliului General, primarul
sa-I propuna, Consiliul sa-I dezbata. Nu pot sa nu remarc un grup politic
lipse9te cu desavar9ire, prezen+a in sala este foarte slaba 9i colegii de la
USR din stanga mea pare ca 9i-au pierdut orice feI de intentie de a mai
vorbi Tn sedinta, uita cum in urma cu doi ani de zile si chiar si anul trecut
se Tncolonau Tn conferin Ie de presa anun+and ca e un dezastru bugetul pe
care I-a propus Nicu9or Dan, o calamitate, ca mai apoi sa-I voteze. Deci
acest simulacru care are Ioc in sala de plan, cred ca nu face bine
bucure9tenilor 9i ar trebui sa ne uitam un pic ce e in neregula, ce s-a
Tntamplat Tn anul precedent 9i ce trebuia sa se Tntample pana acum.
Grupul Par+idului Najional Liberal a venit cu un amendament foarte serios
la votarea bugetului pe 2023. Am cerut domnule primar, am cerut stimati
colegi, o majorare de capital social la cel mai mare operator de transport
din Romania tocmai pentru a preTntampina o insolventa sau o situatie care
sa genereze fluctuatii Tn transportul public, nu s-a Tntamplat pana Tn
prezent ca Societatea Transport Public Bucure9ti sa fte capitalizata pentru
a putea sa-9i repare propria flota, pentru a putea sa Tmbunatateasca
calitatea transportului public acolo pe vehiculele vechi. Da, s-au facut, s-a
avansat Tn achizitia de autovehicule, dar cele vechi au ramas Tn continuare
in stare de degradare, dar in schimb ce am vazut, majorari de capital
social la compania de casa USR-ului, majorari de capital social la
companii care dau sa intre Tn faliment, tocmai le subventionam ca sa nu
falimenteze Tn detrimentul operatorilor de transport, cand 9tim foarte bine
9i domnule primar, cred ca Trni daji dreptate aici, ca bucure9tenii aleg
transportul Tn cornun 9i este o Tmbunatatire Tn calitatea lui, dar am preferat
sa subvenjionam Tn ghilimele companiile politice ca sa ramana in viata, sa
nu intre Tn solventa, am mascat de facto. Deci nu s-a schimbat nimic intre
vechea Administratie si actuala Administratie si da vorbesc de Trustul de
cladiri Metropolitane, o companie care nu a reu§it sa arate ca poate fi
profitabila Tn circuitul economic civil. Mai mutt de atat, Partidul National
Liberal a spus foarte clar vom dezbate fiecare linie bugetara Tn parte. Vrem
sa vedem din partea administratiei ca +ine cont de fiecare propunere pe
care noi o facem. V-am spus in nenumarate randuri, parcurile din
municipiul Bucure9ti sunt un dezastru, intram Tn anul 3 de mandat, acum
au ’inceput reabilitarile, nu este posibil ca trei ani de zile bucure§tenii sa
nu poata sa iasa Tntr-un parc administrat de primaria capitalei. E rau,
domnule primar general, in urma cu numai o saptamana am declarat
politicul cu tolii reprezentanjii Partidul NaTional Ljberal ca avern a9teptaa
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de la acest buget, astazi forma bugetului nu satisface cerintele pe care noi
le-am prezentat public. va muljumesc.

Domnul Pre9edinte de 9edin+a Smighelschi Cosmin Victor
va multumesc 9i eu pentru intervenjie. Domnul consilier general

Nicorel Nicorescu, va rog.

Domnul consilier Nicorescu Nicorel
Da, nu voiam sa intervin.

Domnul pre9edinte de 9edin@ Smiqhelschi Cosmin Victor
Replica

Domnul consilier Nicorescu Nicorel
sa nu politizam aceasta discutie, colegii no9tri aveau semne de

’intrebare punctuale din ce au Tntrebat pana acuma referitor la propunerea
domnului primar, dar pentru ca am fost adu§i Tn aceasta discutie vreau sa-
i precizez ca aceste capitalizari au fost 9i la companii de casa ale PNL-
ului precum Energetica Servicii sau alte cornpanii. in alta ordine de idei si
noi suntem suparaji, de exemplu, ca s-a promis acum doi ani desfiintarea
parcarilor publice de la institutii Tn Bucure9ti 9i nu s-a Tntamplat practic
nirnic din acest punct de vedere. Ba mai mult, acum vreo jumatate de luna
sau o luna s-au dat noi autorizatii, de exemplu pe strada Polona, M.I. a
facut o noua parcare pentru institutii publice. Unde sunt aceste realizari
pe care vi le-ati asurnat §i acum deodata nu mai stiti de ele? La feI si la
partea de ajutor pentru dizabilitali, de ce nu ati intervenit Tn dezbatere anul
trecut, acum doi ani? Nu v-aji legat aici de microfoane pentru a pune acei
bani? Acuma ne trezim politicianist sa spunem altceva cand am fost parte
la toate aceste discuTii Tmpreuna. Mersi.

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
Un singur drept Ia replica va rog. Este adevarat ca in 2020 ati cerut

primarulut sa anuleze toate stimulentele pentru dizabilitati, grupul USR?

Domnul consilier Nicorescu Nicorel
Am spus ca este falsa informatia, grupul USR nu a cerut explicit

niciodata acest lucru. Mersi.

Domnul pre9edinte de 9edin la Smiqhelschi Cosmin Victor
Bine, in ordine, domnul consilier Bad+u, dupa care domnul.. .



Domnul consilier Badiu Andrei
Nici eu nu a9 fi vrut sa intram intr-o zona politica, dar colegii de la

USR undeva ne forjeaza. Tn primul rand astea cu companiile....companii
de casa ale PNL-ului nu exista. A fost o singura majorare Energetica
Servicii care nici macar nu a fost virata, deci nu discutam de majorarea
Energetica Servicii 9i unde sunt realizarile? Pai, realizarile sunt in
postarile domnului primar, domnul prirnar merge 91 inaugureaza 9antiere
pe lucrari de termie alaturi de Energetica Servicii, fiind singura companie
care pana Tn prezent a livrat kilometri noi de retea. Deci acolo sunt
realizarile, putem sa discutam de realizari Ia Trust in zona Prelungirea
Ghencea, ca aici undeva poate ne corelam un pic 9i cu bugetul s-au tot
bugetat Tn zona Prelungirea Ghencea. Opri li microfonul va rog colegului,
opri{i va rog colegului din online. Haideti sa vedem, haideti sa vedem unde
noi tot am bugetat la Prelungirea Ghencea sume de bani. Trustul de cladiri
Metropolitane trebuia sa-1 execute, suntem Tn punctul Tn care pe
Prelungirea Ghencea nu s-a mi9cat nimic 9i va intrebam unde Tn zona de
infrastructura mare identificam unde putem face noi un calcul o deducere,
invitaji mai devreme pe zona de ajutoarele persoane cu dizabilitati, unde
putem face o deducere care este zona de infrastructura mare finantata
prin proiectul de buget pe care I-aji prezentat.

Domnul consilier Nicorescu Nicorel
Da, tot ca drept Ia replica vreau sa spun legat de Trustul

Metropolitan ca uita colegii no9tri care a realizat finalizarea podului de la
doamna Ghica 9i Tn al doilea rand vreau sa mai precizez ca un an de zile
Trustul a stat dupa Energetlca Servicii pentru a Tmparti loturile din
Prelungirea Ghencea sumele 9i valorile respective pentru a putea fi
externalizat acest contract pentru loturile 3, 4 §i a9a mai departe. Acesta
a fost un motiv real pentru care nu s-au intamplat lucruri mai departe
Multumesc.

Domnul pre9edinte de 9edin@ Smiqhelschi Cosmin Victor
Multumesc si eu. Domnule Necula.

Domnul consiller Necula Valentin

Multumesc frumos. in primul rand vreau sa spun ca grupul USR va
vota bugetul, este un buget care prevede Tn continuare investitii, avem
bani pentru liniile de tramvai de renovat, pentru noi mijloace de transport
9i multe lucruri de care colegii au spus ca nu s-au Tntamplat, de9i se vad,
sunt conducte Tn subteran acum care n-au mai fost schimbate de 30 de



buget mult mai bun fata de ce am preluat Tn trecut, s-au facut lucruri
echilibrate Tn trecut pe care colegii de la PNL le-au susjinut curnva Tn
trecut 9i sper sa T9i revina Ia normal 9i sa propun acel amendament pe
care noi nu 1-am vazut, de care spunea domnul Bujduveanu. Ce vreau sa
spun referitor la companiile municipale este ca noi am Tnchis multe dintre
ele 9i faptul ca acum urmeaza sa se investeasca de exemplu la ALPAB
unde urmeaza sa renoveze 30 de locuri noi dejoaca vine 9i ca urmare ca
s-au intrerupt acete risipe de bani de la companiile care existau, parcuri
agrement erau trei companii municipale care Tnainte se ocupau de parcuri
Pi care cheltuiau bani pe banda rulanta. A9teptam sa vedem modificarile
de care ati spus 9i voi Tnainte, ca se vor mai Tnchide companii ceea ce ne
am asumat Tmpreuna, Compania Parking cu acea redeven}a de 1%, care
este o... . trage ni9te linii pe jos sa Tncercarn Tmpreuna sa continuarn ce
am promis bucure9tenilor. va multumesc.

Domnul pre9edinte de 9edin la Smiqhelschi Cosrnin Victor
Mul+umesc, domnul Rigu.

Domnul consilier Riqu Andrei Daniel
Multumesc, a9tept de ceva vreme, va rog frurnos. Lisa Ii ma sa

termin 9i dupa aceea Ti daji dreptul Ia replica dornnului Bujduveanu.
Vorbiti despre faptul ca .....domnul Bujduveanu, va rog frumos,

avem o lista.

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
Dreptul Ia replica, se da la dreptul Ia replica.

Domnul pre9edinte de 9edinTa Srniqhelschi Cosmin Victor
Sunt de acord cu dumneavoastra, n-aji intervenit prima data. Haideji

sa vorbim de colegialitate.

Domnul consilier Riqu Andrei Daniel
Sunt de acord ca USR mereu a criticat bugetul municipiului

Bucure9ti 9i dupa aceea a venit §i l-a votat. Acest lucru s-a Tntamplat doar
in 2021 cand pentru acelea§i argumente pe care colega Mardarovici de la
PNL le-a mentionat acum, am criticat umflarea bugetului dupa ce acesta
a fost scazut cu peste 1 miliard lei mi s-a parut realist 9i l-am sustinut.
Dupa aceea in urmatorii ani in discujiile pe care le-am avut cu prirnarul
general am ajuns la concluzia ca este un buget care este benefic
Bucure9tiului, tuturor subordonatelor §i companiilor''
aceea l-am sustlnut, cum ati facut si dumneavoastra anu

municipale 9i
acesta aji re
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sa participaji la discu+iile pe buget 9i vorbiji despre un amendament pe
care vreji sa-1 formula Ii, I-a+i formulat cu privire la capitalizarea STB, dar
acest amendarnent nu este depus. Daca vorbirn despre STB tineti cont ca
are cea mai mare subventie dintre serviciile publice prestate de catre
municipiul Bucure9ti. De asemenea au crescut, a crescut numarul de
calatori si de abonamente care se Tncheie, au fost aduse mult mai multe
mijloace de transport in comun Pi totu§i este nevoie de mai multi bani la
STB. Trebuie sa ne gandim 9i Ia o eficientizare a activita Iii la STB. Vorbiti
9i de alte companii spuneji dumneavoastra de casa ale USR sau PNL, dar
nu spuneti nimic despre faptul ca Compania de Parking, cea mai
profitabila companie are redeven Ia tot 1%. Nu aji dori sa discutam despre
cre9terea redevenjei, astfel Tncat mai multi bani sa ajunga la Primaria
Municipiului Bucure9ti?

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
Mul+urnesc, domnule consilier general.

Domnul consilier Riqu Andrei Daniel
§i Tn final vorbiji despre parcuri. Cred ca nu aji mai fost Tn parcuri de

ceva vreme, domnule Bujduveanu, pentru ca ceta{enii care chiar merg 9i
nu sunt pujini .. .

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
va invit sa mergem acum Tn parc aici, vis-a-vis. Se pare ca amnezia

se ia pe partea stanga a salii.

Domnul consilier Risiu Andrei Daniel
Nu puteji sa vorbiti numai dumneavoastra.

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
Mi-a placut discursul cand nu cite9ti cifrele 9i nu te uiti exact pe

buget, dezbatem buget, aji spus ca nu vre Ii dezbatere politica, o facem
una tehnica. Corect, mi-au placut colegii care au spus ca au facut
Tmpreuna cu dumneavoastra bugetul Primariei Municipiului Bucure9ti, aji
spus, da? Corect. Haide+i s-o luam a9a pe cifre. 57% este ponderea
investitiilor din totalul bugetului la Cluj-Napoca. 31,65% la Oradea, 46% la
Constanta, 37% la Sectorul 6. Procent. Cpre este ponderea investitiilor,
dragi colegi, pentru ca ati spus ca ati facut bugetul Tmpreuna. Care este
ponderea investiilor Tn actualul buget? Haideji sa nu facem dectara Iii dog
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ca sa ne auzim Tn sala. Da? E o dezbatere foarte serioasa asupra
bugetului. Referitor Ia subvenjia pentru transport public, da, subven jia
pentru transportul public cre9te pentru ca parcui se Tnnoie9te 9i parcul se
mareste. Este normal cand ai un serviciu atat de complex care este
necesar sa se sa se dubleze Tn capacitate daca vrem sa avem un transport
public eficient, este normal sa creasca costul pentru ca in paralel el scade
pe o parte cu noite autovehicule pe costurile de operare, dar aceste lucruri
ar fi trebuit sa le 9tili. Referitor la majorat de capital social, va arnintesc ca
a fost proiect de hotarare nu amendament 9i amendament Tn bugetul
anterior in care s-a introdus linie bugetara pentru majorarea cu acei 300
de milioane RON, bani care veneau Tn sprijinul investi{iilor pe care
societatea transport public Bucure9ti le realiza, le-a realizat. Dar din nou,
ne place sa ne auzim la microfon dar fara date certe. Am observat in
partea salii. Din nou, condamn lipsa de prezen R a colegilor de la Grupul
PSD pentru ca nu este o atitudine serioasa sa nu dezbaji bugetul. Din nou
si cel mai important, nu pot sa spun decat este mult prea tarziu sa vii cu
bugetul sa dezbati 9tiind ca poti periclita salariile oamenilor de la nivelul
municipiului Bucure9ti, dar suntem aici, de asta am 9i venit astazi ca sa
dezbatem, puteam foarte u9or, domnule primar sa votam Tmpotriva ordinii
de zi, se Tnchidea sedinta si ne vedeam Ia o data ulterioara, dar cred ca
este serios din partea grupului Partidul National Liberal sa dezbata bugetul
pentru ca a9a aflam 9i lucruri noi, a9a aflam ca uite pentru anul acesta va
propuneti sa dati 750 de lei la persoanele cu dizabilitati. Multumesc!

Domnul consilier Nicorel Nicorescu
Doar o precizare Ia ce a spus domnul viceprimar mai devreme. Acum

vreau sa precizez ca nu in urma cu mult timp, acum circa o luna am cedat
practic din cadrul contractului de delegare Ia STB catre STV circa 2
milioane 400000 de Km. Deci, O.K., avem mai multe ma§ini, dar am facut
si demersuri de a ceda anumite tronsoane, deci kilometri din cadrul
contractului de delegare au scazut. Mersi.

Domnul viceprirnar Bujduveanu Stelian
Daca nu stiti cum functioneaza mecanismul de transport public

metropolitan, municipalitatea Tmpreuna cu restul UAT-urilor din judetul
llfov achita Tn cota parte transportul public. Deci sa nu crede+i ca daca linia
nu este operata de STB, este operata de alt operator, nu se plate9te. Este
un serviciu care se plate9te pentru c4 viziunda noastra, 9i aici suntem pe
aceea9i lungime de unda 9i cu colegii de la PSD 9i cu primarul general 9i
cu dumneavoastra din cate §tiu, e ste ca Bucure§tiul are nevoie de, un
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transport public Metropolitan 9i asta este singura salvare a Bucure9tiului
sa gandim doar Tn ideea de metropoli Tmpreuna cu llfov.

Domnul consilier Nicorel Nicorescu
Sunt aceste costuri suportate de primaria generala, dar pe de alta

parte 9i acele autovehicule care sunt folosite 9i sunt in proprietate STV-
ului nu au o amortizare pe care o sa.. .

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
O sa aveji ocazia la bugetul societa Tit de transport public Bucure9ti

se dezbatem pe Tndelete toate aceste.. .

Domnul consilier Nicorel Nicorescu
O sa spun doar ca nu e chiar a9a cum spuneji dumneavoastra.

Muljumesc.

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
Bine, multumesc.

Domnul Pre$edinte de 9edinta Smiqhelschi Cosrnin Victor
Multumim 9i noi.
Domnule Hazarian, mai apasa li o data, va multumesc.

Domnul consilier Hazarian Constantin
Multumesc frumos
Un drept Ia replica pentru domnul Nicorel Nicorescu. Ne-a spus ca

nu ne-am legat de microfoane cand s-a pus problema stirnulentelor pentru
persoane cu dizabilitali, de fiecare data cand s-au facut rectificari bugetare
9i cand s-a votat bugetul, am sustinut 98 am votat arnendamente Tn acest
sens inclusiv cand au fost facute de alte grupuri. Am sus+inut tot timpul,
am chemat colegii sa se voteze aceste amendarnente, iar ceea ce spune
domnul Nicorel Nicorescu, din punctul meu de vedere, este o minciuna
care poate fi dovedita foarte u9or. Daca vreji am sa va trimit Tnregistrarea
in care am sustinut 9i am chemat toti colegii sa voteze pentru ca
persoanele cu dizabilitali sunt printre cei mai oropsiti ai sorTii 9i nu cred ca
de la ei trebuia sa Tncepem sa taiem. Muljumesc.
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Domnul consilier Nicorel Nicorescu
Vreau sa precizez ca nu 9tiu exact personal ce a votat domnul

Hazarian, dar daca ar fi fost valabil Tn majoritatea Consiliului general acele
proiecte ar fi trecut 9i ar fi venit Tn buget la momentul respectiv, ceea ce
nu s-a Tntamptat. Multumesc.

Domnul Pre9edinte de 9edin ia Smiqhelschi Cosmin Victor
Domnul Necula.

Domnul consilier Necula Valentin
Multumesc. Eu a9 propune ca 9i colegii sa puna Tntrebarile catre

executiv pe buget, nu 9tiu de unde pana unde a ajuns discu{ia catre alte
grupuri, Tntr-adevar PSD-ul face ca de obicei, 9tiam ca vor face asta,
aveam alte a9teptari poate pentru colegii care in trecut au votat bugetul cu
noi, dar daca sunt Tntrebari a9 propune sa Ie aveji catre executtv 9i strict
pe buget pentru ca .. .

Domnul Viceprimar Bujduveanu Stelian
Dornnule consilier sa 9titi ca dumneavoastra sunteji lideri de grup al

acelui grup, nu acestui grup. Deci daca aveji sa ne transrnite li ceva, puteji
sa ne transmiteti Tn scris daca vreti si vom analiza.

Domnul consilier Badiu Andrei
Ca sa revenim un pic, domnule primar, ascultam ce ati spus mai

devreme. Qi ieri am observat ca aveti un pic tehnica asta, sa lasati
partidele sa se certe Tn saId, dumneavoastra va extrageji cumva, daca se
poate un pic mai in spate, aveji un pic de treaba pe laptop, pe telefon 9i
ati scapat. Dar nu cred ca e cazul. Hai sa lamurirn un pic situa jia cu
ajutoarele acordate persoanelor cu dizabilitali . Deci sa injeleg, deci facem
o 9tire acum... in bugetul de anul acesta, da, deck din martie oamenii vor
primi ajutoare marite, in suma marita.

Domnul Primar General Nicusor DAN
Daca consiliul voteaza bugetul.

Domnul consilier Badiu Andrei
S-ar putea sa aveti o surpriza la capitolul acesta, sa nu cumva sa

consideram ca sunt prea pujini bani daji. Nu vi se pare un pic ciudat ca
exact in doua, trei luni Tnainte de alegeri Tncepern sa marim salariile pe
aici prin primarie, ne revenim din derapaje 9i Tncepern sa dam ajutoare
persoanelor cu dizabilitati? Pai sa va Tntreb dlreet.--Nu consideraji ca e tot
Tntr-o logica electorala? .'



Domnul Primar General Nicusor DAN
Nu. Eu nu voiarn sa fac asta cu doua luni, eu a9teptam alegeri in

septembrie.

Domnul consilier Badiu Andrei
Tmi cer scuze. Voiati cu §ase luni Tnainte sa... e posibil ca oamenii

sa nu prea Tnteleaga ce s-a Tntamplat 9i sa nu percuteze la mesaj.
Acum lasand orice gluma Ia o parte, Tncepuse colegul rneu sa enun je
cateva cifre raportat la alte ora9e, dar s-a uitat sa se menjioneze, de fapt
au Tntrebat colegii de la USR care este surna destinata investi{iilor Tn
bugetul actual, ca 9i pondere este doar de 15,38. Poate data viitoare, la
urmatorul buget cand ne Tntrebarn de ce avem din ce in ce mai pujini bani,
sa ne uitam un pic 9i la surna pe care o alocam pentru investijii. Pentru ca
suma de 15,38 mi se pare infima atat pentru bugetul Primariei Capitalei,
dar 9i pentru nevoile bucure9tenilor. Ne plangem ca nu avem Tncasari din
TVA, nu avem Tncasari din venituri salariale, dar noi nu facem nimic sa
punem Tn mi§care motorul economic nurnit Bucure9ti, din contra, consider
ca noi I-am franat Tn ace9ti ani 9i bugetul este unul din mecanisrnele pe
care noi Ie avem la dispozitie sa punern Tn mi§care acest motor. va
mul+umesc 9i raspundeji-mi un pic la Tntrebari.

Domnul Primar General Nicusor DAN
Asta e o chestiune foarte serioasa cu investitiile. Problema mare

este ca noi avem 40% din bugetul Bucure9tiului, noi Tmpreuna. Asta e
problema. Pentru ca daca luati acel 15% 9i Tl Tnmul Tili cu 100 91-1 Tmparlili
la 40, o sa vedeti ca e mai mult, numai ca noi avem aceasta distributie Tn
care punem Tn ace9ti 40%, punem 9i subvenjiile fara sa le Tmparjim cu
sectoarele §i o sa vedem ca... §i vedem asta de 20 de ani §i am spus asta
9i cand nu eram Tn pozitia asta, vedern ca de fapt prirnarul municipiului
Bucure9ti are o marja foarte mica pe investijii 9i banii se duc pe panselute
9i pe feI de feI de lucruri pe care Ie fac sectoarele.

Doamna consilier Mardarovici Diana
va muljumesc foarte mult. Ca sa clarificam un lucru pentru ca pentru

mine e foarte important fiecare are lucrul Ia care jine foarte mult. Pentru
mine exactitatea datelor este importanta. Noi nu avem datorii fata de
privaji. A+i men{ionat foarte bine, nirneni nu poate popri conturile pentru ca
companiile Tn care actionar majoritar este Prirnaria Generala, de obicei,
nu aleg sa popreasca conturile Primariei Generale pentru ca primarul e
seful lor indirect, deci nu vor face asta. Dar n-am fost nurnai o data in
situatia Tn care consiliile de administratie de la Terrnoenergetca v-au SPus
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conform legii, ei vor fi responsabili 9i vor raspunde daca nu va solicita bani.
Asta s-a Tntamplat Tn mai multe ocazii. Deci vreau sa clarificam o
chestiune. Datorii exista, doar ca ele nu mai sunt la privati, ele sunt la
companiile Tn care primaria este actionar majoritar, dar ele indirect sunt 9i
la privati pentru ca aceste companii, daca nu T9i pot plati la randul lor
furnizori}, tot acolo ajungem. Deci faptul ca noi am mutat tehnica de a
ascunde datorii nu salveaza bugetul. va dau dreptate. Poate n-o fi destul
bugetul, poate iara9i hotaram ca Termoenergetica nu are ce cauta la
bugetul capitalei 9i dam curs apelului facut deja de Guvernul Romaniei de
a o da in componenta ELCEN. in alta ordine de idei, va soliciji domnule
primar inca o data, sa va mai uitaji pe buget 9i pe bugetele de protocol 9i
de evenimente, altele decat cele pe care le-aji menjionat aici, 9i eu 9i
dumneavoastra le cunoastem care si unde sunt si sa reducem si sa
revenim la faptul ca nu avem bani de dat nici pe iepura9i, nici pe fundite 9i
daca sunt altfel de iepura9i, altfel de evenimente, tot este iresponsabil si
cheltuim bani. injeleg ca este campanie electorala, dar tot iresponsabili
am fi, daca am vota un buget care cheltuie bani pe care nu ii are primaria.
Acestea fiind spuse, eu va invit, sigur, o sa ii dau domnului primar general
ocazia sa fmi raspunda, dar a9 invita colegii mei la vot. Partidul National
Liberal probabil ca 9i-a exprimat punctele de vedere 9i motivele pentru
care nu poate vota acest buget

Domnul Primar General Nicusor DAN
O sa dau Ia o parte partea populista, pentru ca „strazi deschise” nu

Tnseamna iepura9i 9i fundite, de exemplu. Vreau sa va spun doar atat: in
momentul Tn care am preluat acest mandat, STB-ul, in relatia sa cu ANAF-
ul, avea o datorie e9alonata pe 60 de luni, cinci ani, 9i o datorie e9alonata
pe 12 luni, pe care o Tntrerupeau, nu puteau sa plateasca, o luau din nou,
deci era un chin. in momentul acesta STB-ul a scapat, in sfar9it, de acea
datorie. Deci eI, ce facea STB-ul? Platea aceste doua rate, dar nu T9i

platea obliga+iite curente, care deveneau alte datorii pe care le avea catre
ANAF. in rnomentul acesta, situatia STB-ului cu ANAF este extrem de
predictibila. Este Ia, nu 9tiu, a 12-a, a 13-a rata din cele 60, pe care 9i-o
plate9te lunar, T9i plate9te obliga+iile curente 9i peste 37 de luni nu o sa
mat aiba nicio datorie la ANAF 9i se va stabiliza. Este predictibil, este ce
s-a putut face cu bugetul pe care noi I-am avut.

Pe termie, noi am platit Tn medie 1,5-1,6 miliarde pe an, fata de 600-
700 de milioane pe an, cat platea administrajia trecuta. Pe STB avem, de
asemenea, plati pe care le facem, de ordinu 1 50% mai mari, 60% poate,
fata de ce platea administratia trecuta. BineTnteles ca
macar 50% din ce colecteaza Bucure9tiul pe impozite 9i

daca am fi avut
taxe. bineTnteles



ca datoriile astea esalonate nu ar mai fi existat. Dar nu am avut, eu nu
cunosc o cheltuiala pe care noi sa o fi facut 9i care sa fie nerezonabila.

Domnul consilier Badiu Andrei
Domnule primar, v-am ascultat 9i ne tot expuneti situa+ii din trecut

care se repeta Tn prezent. Noi de aceea v-am sustinut, sa ne propuneji
altceva, sa schimbam ceva. A+i ajuns primar 9i cu ajutorul voturilor PNL.
V-am sustinut toate proiectele. Nu cred ca, daca ne uitam statistic pe
hotararile care au fost propuse de dumneavoastra 9i cele care au fost
votate, avem undeva un procent pe la 95%, destul de sus. Deci nu v-am
Tncurcat cu nimic. Ne-am adus aportul. $i spuneaji mai devreme de
datoriile STB-ului la ANAF, 9i este aici colegul meu Stelian Bujduveanu, 9i
9tiu cat de mult s-a agitat pentru a face acea opera+iune de SWAP pe ni9te
datorii. Deci ne-am adus aportul, dar noi ne-am dorit de la dumneavoastra
sa ne spuneti ce putem face sa schimbam lucrurile, sa ducern ora9ul asta
Tntr-o directie buna, pentru ca in directia pe care dumneavoastra o enun jaji
mai devreme, cheltuielile crescand, veniturile ramanand constante, noi ne
ducem Tn jos. Ne ducem pe acel tobogan din Colentina. gi asta este
motivul pentru care noi am ales sa va retragem sprijinul. §i asta este
motivul pentru care noi alegem sa nu votam astazi bugetul pe care
dumneavoastra ni 1-aji propus. Despre asta este vorba, despre nimic mai
mult. $i bucure9tenii trebuie sa injeleaga acest lucru. va muljumesc! §i
daca nu sunt alte intervenjii, chlar a9 vrea, domnule pre9edinte, sa
supunem la vot.

Doamna consilier Gram Anamaria Alina
Eu cred ca este vorba de faptul ca aveji un candidat, dar cred ca o

sa va treziti cu Gabriela Firea Tn locul lui Burduja, ca 9i candidat. Dar eu
sper Capitala sa ramana ta Nicu9or.

Domnul pre9edinte de 9edin@ Smiqhelschi Cosmin Victor
Voiam sa va propun sa trecem Tn online cu colegii care au solicitat

cuvantul. Doamna Anamaria Gram, muljumesc pentru intervenjie. O avem
pe doamna Luminita §erban. Doamna consilier general, va ascultam,
daca puteji sa va deblocaji microfonul. Dupa care vom oferi cuvantul
cetatenilor din sala care doresc sa ia pe subiect cuvantul. va multumesc!

Doamna consilier $erban Luminija Gabriela
Vreau sa spun doar un singur lucru, faptul ca de9i sunt afirrnajii

contradictorii, in aceasta diminea A, in randul colegilor de la PNL, vreau
doar sa subliniez surprtza mea vizavi de haina de politicieni pe care au
Tmbracat-o foarte frumos Tn aceasta dlmineata. S-au lansat Tn discutii
tehnice 9i au deviat Tn discutii exclusiv politice. la Mardarovici a



invocat lipsa a trei miliarde, unul i-a fost justificat, doua le-a pierdut pe
drum. Domnul Badiu vorbe9te de activita li 9i actiuni populiste 9i bani
pentru persoanele cu dizabilita+i, respectiv majorari de salarii cu 5% uitand
ca ieri au propus un amendament Tn care dadeau mai mutt, da, propuneau
10% majorarea salariilor deci cred ca este cazul sa depa9im vechea
modalitate sa zic a9a de a aborda lucrurile importante pentru
bucuresteni. Cred ca este cazul sa dati dovada de maturitate si sa lasati
intr-adevar campania deoparte vorbim de bugetul Bucure§tiului, da,
vorbim de ceea ce reprezinta piatra de temelie Tn ceea ce urmeaza sa
Tnsemne investitii, functionarea orasului

Daca vreji doar sa faceji un exercitiu de imagine astazi sa aratati a9a
cumva pisica domnului primar ca nu votati bugetul dar pana la urma 9titi
bine ca-1 veti vota, nu astazi, dar peste o saptamana sau poate doua cand
vi se va da LInda verde, nu va face onoare ci din contra oamenii vor vedea
9i vor analiza. Deci, in concluzie, haideti sa fim responsabili, fac apel la
responsabilitate 9i haide{i sa votam acest buget pentru ca este un buget
realist 9i domnul primar a expus foarte bine modul Tn care au construit
bugetul 9i pilele apropo care au stat afara. Multurnesc!

Doamna Consilier Mardarovici Diana
Pentru ca am fost mentionata, doamna Serban, un miliar nu mi-a

fost justificat, mi s-a explicat urmatorul lucru: Tntr-adevar avem de platit 1
miliard 9i nu I-am prins Tn buget. Asta vi se pare o justificare?

Deci e ok daca nu s-a prins. Nu e, e ok a fost justificat. Cum anume
o sa apara, o sa se Tntample o minune? dupa care inca 800 de milioane
nu mi s-au explicat.

Deci, doamna §erban, o rugaminte va rog sa va uitati pe buget cu
responsabilitate, va cunosc sunteji un om responsabil 91 sa-mi spuneti
daca sunt in integralitate bugetate aceste subventii 9i un miliard nu a fost
justificat, mi s-a confirmat ca mitiardul nu este prins Tn buget.

De ce celelalte doua miliarde domnul Nicusor Dan si cu mine avem
opinii diferite, eu insist ca iara9i nu sunt prinse 91 probabil ca aratandu-i
domnului Nicu9or Dan exact calcule va constatat 9i eI ca nu exista pentru
ca de milionul jumate de la protocol domnul primar nu 9tia.

Vreau sa fim exacti Tn exprimare iar Tn ceea ce prive§te sfaturile va
rog mult, va rog mult aveji mult mai multi nevoie de ele decat noi.

Cu toata stima 9i tot respectul vreau sa fim exacti nu voi da sfaturi
politice USR-ului, dar rog USR-ul sa se abtina din a ne da noua astfel de
sfaturi. Multumesc!

Domnul Consilier Badiu Andrei
Cred ca doamna Luminija §erban a 'avbt un pic

semnal si nu a Tnteles foarte bine diSGatia. Nu eu am
o Tntrerupere de
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salarii, amendamentul propus de PNL a fost un amendament care invita
la echilibru, un amendament care majora cu 10% 9i nu cu 30% salariile
fmi prag de alegeri. Tntr-adevar 9i eu consider ca 9i doamna Luminita
§erban ca este populist 9i politicianist sa vii acum sa majorezi ajutoarele
persoanelor cu dizabilita Ti, sa cre9ti salariile Tn prag de alegeri.

Bine pana la urma ca oarnenii aia recupereaza ceva, sigur ca nu pot
sa ma opun, e o datorie pe care noi o avern acolo, dar sa alegem sa o
deblocam Tn momentul asta, eu personal ca 9i doamna Luminita §erban o
'inchid 'intr-o cheie politica.

Atat am vrut sa spun. va muljumesc!

Doamna Consilier Serban Luminita - Gabriela
fmi cer scuze ca va Tntreb
Ce solutii ave Ii? Cu ce propuneri veni li? Aveji amendamente?
Daca vreti sa aratati ca va pasa 9i vreji sa votaji acest buget. De ce

nu votaji acest buget? De ce nu faceti acum? De ce vreti sa amanaji?
Trebuie sa veniti cu ceva constructiv, nu doar nu votam 9i plecam acasa.

Nu de aia suntem aicl, nu de aia am facut un juramant?

Domnul Consilier Badiu Andrei
Foarte constructiv, spuneam ca vom veni cu amendamente Tn

momentul Tn care datoriile vor fi enunjate corect Tn proiectul de buget.
Ce sa facem, Tmparjim pielea ursului din padure?
Nici nu 9tim ce disponibilitali avem 9i Tncepem sa-I bugetam, intram

in aceea9i logica Tn care am intrat de ani de zile bugetam bani, blocam
undeva Tntr-o linie bugetara bani 9i ajungem la execujie de 10%, de 5%,
de 7%, este nepermis 9i noi nu mai dorim sa giram aceasta conduita.

Doamna Consilier Serban Luminita - Gabriela
Bun 9i acum dumneavoastra spuneji bucure9tenilor ca acum faceti

declaratii politice 9i mergeti acasa ca sa va mai ganditi un pic daca veji
reveni, da, sa Tnteleg ca vom reveni asupra acestui buget? Aveti un
termen, un orizont de timp?

Domnul Consilier Badiu Andrei
Am ferrna convingere ca vom discuta pe alt proiect de buget Tn

momentul Tn care ne vom ’Fntalni Tn sedinta urmatoare.

Doamna Consilier Serban Luminita - Gabriela
Multumesc!

+



Domnul Consilier Hazarian Constantin
Solicitarea mea catre domnul primar general este daca poate sa-9i

amendeze propriul buget sa puna in acest buget toate datoriile pe care le
are catre persoane cu dizabilitali ca sa-9i respecte cuvantul, sa nu lase
catre pr}marul viitor acele datorii pentru persoane cu dizabilita{i de la
stimulentul pentru persoane adulte cu dizabilitali.

Domnul Consilier Moraru Adrian –Flavius
Mai sunt trei luni de zile pana la alegeri, nu Tnteleg de ce mai facem

discutia asta. Acum este inutlla, daca trebuia sa o facem trebuia sa facem
nu la primul buget ca abia intrasem Tn mandat, ci in bugetul pentru 2022.
Acum sincer nu mai Tnteleg de ce facem atata scandal in afara sa ne dam
ca facem opozitie. Daca trebuia sa reforrnam ceva, trebuia sa o facem la
Tnceputul de mandat. inca o data vreau sa prezint cheltuielile Bucure9tiului
pentru un cetatean simplu sa Tnteleaga, ca se pare ca tot nu Tn+elegem,
nici presa, nici... .. Eu formulez a9a fiecare al doilea leu din bugetul
capitalei se duce Tntr-o gaura neagra ma rog Tn doua gauri negre STB, sau
ma rog Tn ordine Termoenergetica ca este mai mare cheltuiala acolo
9i.....sunt doua gauri negre pentru ca ar putea sa sau ar fi putut sa fie altfel
daca am fi avut vreodata vreo dezbatere Tn Consiliu Tn comisii Tn alte foruri
in dezbateri cu cetatenii Tn oriunde daca ne chema cineva sau daca noi
initiam dezbaterile astea 9i Tncercam repet sa eliberam efectiv facand o
reforma Tn aceste doua componente se eliberam efectiv facand o reforma,
doua sa eliberam jumatate din bugetul capitalei sa facern investijii sa ne
punem 91 in cap banii aia pe care i-am fi avut, dar nu a existat niciun interes
al nimanui, nici al primarului care se uita Tn podea sa-9i puna problema
domnule cum func+ioneaza alte societati de transport in alte capitale din
lume 9i sunt profitabile, ca va garantez eu ca daca o daji la un operator
privat astazi Ia feI cum e 9i la Londra sa 9tili ca la Londra autobuzele alea
sa nu credeti ca sunt ale primariei sau ma rog ele sunt concesionate,
serviciul este concesionat, deci va garantez ca daca concesionati la
cineva serviciul din luna a doua faci profit nu cere bani. A, ca avem o
schema de ajutor pentru pensionari, este altceva o componenta mica.
Apropo suma este mult mai mare decat aceste 3 rniliarde pentru ca noi
mai avem 9i investitiile de achizitie atat pe tevi cat 9i pe partea de STB
care depa9esc suma de jumatate din buget, deci fiecare al doilea leu din
bugetul capitalei este aruncat pe fereastra sau este dat d-o parte cum
spune 9i primarul, domnule cand Tncepem sa discutam bugetul jumatate
din bani uitati de ei ca sunt blocati Tn aceste doua cheltuieli. Ok si daca
sunt blocati Tn aceste doua cheltuieli de ce ramanem blocati si nu
incercam sau n-am Tncercat un mandat intreg sa vedem cel putin sa
exploram daca exista o alternativa. Din nou 9i
ceva, putea+i sa va gandiji la o alta solu+ie de

pe termie puteati sa facejl
Tncalzire Tn Bucuresti U
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centrale individuale ca nu despre asta este vorba, dar puteji sa spuneti:
domnule doamna Ursula la Brussels, ca se spune ca se interzice centrala,
i-a Tntrebaji-o pe doamna Ursula durnneaei cu locuinja pe care o are la
Brussels e Tncalzita cu ce? Nu tot cu o centrala termica, este adevarat de
cladire sau cvartal pe gaz, atentie 9i normele pe care Ie va da nu o sa ii
interzica nici ei centrala cum nu ar intrezice-o nici dezvoltarile imobiliare
pe care le avem Tn Bucure9ti Tn care sunt centrale fie pe un bloc cu trei,
patru scari, fie pe cvartal 9i am fi rezotvat lucrul asta cum au rezolvat-o toti
colegii dumneavoastra din AMR domnule Nicu9or 9i daca a+i fi Tntrebat
cum s-a rezolvat de numai a ramas Bucurestiul si cu Timisoara care mereu
urla dupa bani cand incepe iarna ca nu au bani sa dea la termie ati fi vazut
ca s-a rezolvat Tn toata !ara. Prin urmare problema Tn esente era ca fiecare
acest al doilea leu este cheltuit aberant 9i ca se putea face ceva, acum cu
trei luni de zile inainte ca va votam, ca va votam bugetul nu se rezolva nici
acum 9i nici daca mai facem o 9edin@ peste doua saptamani reformele n-
o sa aiba Ioc si banii astia vor continua sa fie cheltuiti aiurea. Ganditi-va
numai Ia asta ca fiecare al doilea leu pe care I- aji avut la primarie de patru
ani puteaji sa faceji altceva cu el daca va apucati din primul an de ceva
serios si faceati o reforma Tn aceste servicii. Daca continuam cu ele asa
cum erau acum 30 de ani pe vremea lui Ceau§escu, n-am facut niciun pas
de atunci, astea sunt consecintele si o sa cheltuim banii astia si mereu o
sa ramanem Tn saracie. Multumesc.

Domnul Pre9edinte de 9edin+a Smiqhelschi Cosmin Victor
Multumim 9i noi pentru intervenjie. Domnul Sebe, dupa care va rog

in sala. Domnul consilier general Sebe nu mai dori li? Ok. Invit Tn sala.....

Domnul consilier Sebe Razvan Nicolae
imi cer scuze, m-am conectat mai greu.

Domnul Pre9edinte de 9edin R Smiqhelschi Cosrnin Victor
Mi s-a parut ca aji zis.....

Domnul consilier Sebe Razvan Nicolae
A9 avea 9i eu cateva cuvinte de spus. Observ la colegii de la PNL

ca sunt foarte vehemenji de parca ar fi parte in alta administratie 9i nu ar
fi parte din executivul primariei, dar a9a este cand prime9ti comenzi
politice de la Burduja sa ataci prirnarul nu mai !ii cont de realitati dupa
parerea mea. Puteau sa se implice oricand 9i sa vina cu amendamente
pana la aceasta 9edinta, nu au facut-o tocmai din motivul ca sa aiba acum
aceste cuvantari politicianiste cu toate ca dan9ii spun ca aici nu se face
politica. Ba da, se face politica pentru ca acesta este un for politic. Dan9ii



merg sa fie ale9i, asta Tnseamna ca sunt oameni politici, asta e ca o lipsa
de onestitate fata de oamenii care ne urmaresc.

Bun, observ ni9te plangeri ale dan9ilor asupra bugetului capitalei,
din ce stiu eu foarte multi dintre alesii PNL din Consiliul General sunt
oameni cu experienta politica 9i onest vorbind 9tim foarte bine cu tolii care
avem o oarece experienta ca nu Tntotdeauna poli sa faci lucrurile a9a cum
Tti dore9ti. De ce? Foarte simplu, pentru ca Romania are ni9te legi multe
dintre ele sunt contrare ca si obiectiv, sunt multe dintre ele sunt ineficiente,
inclusiv domnul Primar General a spus chestia asta ca un aviz dureaza
ani de zile, ori Tntr-un mandat de patru ani de zile daca Tti vine o Tntarziere
de doi ani de zile Ia un proiect ti-a blocat tot proiectul 9i sa nu ne facem ca
nu stim ca unele proiecte sunt blocate politic. Politic, de ce? Pentru ca
oamenii politici 9i mai ales cei cu state vechi cum sunt PSD 9i PNL nu se
uita la interesul cetateanului si cred ca daca lovesc Tn Primarul General
oricare ar fi el in momentul de fata Nicusor Dan si in momentul de fata si
ulterior din septembrie Tncolo, cred ca au rezolvat ceva. Nu rezolva nimic
decat sa T9i bata joc de oameni. Referitor la evenimentele pe care le
organizeaza primaria capitalei nu prea Tnteleg de ce atatea plangeri
asupra acestor evenimente 9i consider ca explicajiile date de colegii mei
de la PNL sunt puerile nu poti sa la9i capitala fara ni9te evenimente
culturale pentru ca cetatenii au nevoie 9i de relaxare, sunt ni9te argumente
ipocrite din pacate 9i fmi pare rau ca trebuie sa va spun aceste lucruri
pentru ca pe mulji dintre dumneavoastra va cunosc 9i 9tiu ca la un mod
uman nu sustineti de fapt aceste lucruri fiindu-va impuse de la partidule!
a trebuit sa Ie sa Ie daji cuvantare. in Tncheiere pentru ca 9tiu ca lucrurile
sunt deja hotarate noi nu facem acum decat sa ne spunem putin
argumentele vreau sa va spun ca eu voi vota acest buget pentru ca
explicajiile date de domnul primar Nicu9or Dan pentru mine sunt
arhisuficiente sa Tmi dau seama ca da bugetul acesta este unul mititel, e
unul mititel pentru nevoile pe care Ie are Bucure9tiul. Bucure9tiul este un
oras foarte mare cu multe nevoi cu multe chestii ramase din urma
nerezolvate dar ... ..de la Guvern. Nu am auzit niciun coleg de al meu de
la PSD sau PNL din stanga aceasta comasata sa ii ceara domnului
Burduja care este ministrul Tn acest Guvern important sau domnului ciuca,
Ciolacu sau domnului Johannis, marele carmaci, nu am auzit sa ceara un
leut Tn plus pentru acest buget. Deci, sunt ni9te motive politicianiste oricat
ar Tncerca dan§ii sa le numeasca nepolitice ci pur tehnice. Nu este
adevarat, sunt motive politicianiste primite ca sarcina de partid, este
problema dan9ilor. Eu voi vota acest buget clupa cum v-am mai spus
pentru ca TI consider unul echilibrat, realist, onest 9i mai ales decent. va
multumesc mult



Domnul pre9edinte de sedin@ Smiqhelschi Cosrnin Victor
Mul+umim 9i noi, drept Ia replica, va rog sa ne mentinem cat se poate

de succint.

Domnul viceprimar Bujduveanu Stelian
Da, domnilor consilieri generali, noi suntem politic aici numi Ii, nu 9tiu

daca ati aflat, dar niciunde durnneavoastra nu s-a ales uninominal, asa ca,
cu siguran@ vom duce mesajul partidului... lasati-ma sa termin... .. vom
duce mesajul partidului pe care iI reprezentam pentru ca asta face un om
politic, reprezinta un partid care reprezinta la randul lui o majoritate din
populatie. Domnule consilier, Partidul Najional Liberal Tmpreuna cu aliatii
sai vor Tnchide urrnatoarele alegeri cu peste 50% din voturi valabile
exprirnate. Cred ca partidule+ul durnneavoastra se straduie9te sa Tnceapa
cu unul Tn fala 9i ma refer doar cu unul, in procent daca ar fi singur Tn
alegeri. Lisa Ii-ma sa terrnin, ca nu v-am Tntrerupt, lasati-ma sa termin ca
nu v-am Tntrerupt. Daca faceji confuzia intre care este rolul nostru aici ca
9i consilieri generali, va reamintesc eu, noi reprezentam bucure9tenii, dar
suntem trimi9i aici de catre partide politice, ca nu v-am vazut pe niciunul
dintre dumneavoastra sa fi fost ale9i uninominal ca se poate a9a ca nu fmi
daji Iec{ii cine, ce trebuie sa faca, ce partid trebuie sa spuna, avem o
obligatie fata de cetajeni, Tn prirnul rand fala de cetateni, sa-i respectam 9i
lor sa le reprezentarn interesele ;i da, avem o obligatie fata de partidele
politice pe care le reprezentam ca de aceea in Romania este democratie,
ca sa ai partide politice sa participi Tn alegeri. Daca pe dreapta „uimita” ati
confundat, cum era in trecut domnule Sebe, c-ati facut parte din acest
partid, credeji ca acolo ar trebui sa fie o singura voce 9i doar atat va
contrazic, dezbaterea bugetului municipiului Bucure9ti, din punctul meu de
vedere 98 din punctul legiuitorului, domnule pre9edinte, ca ma uit la
durnneavoastra ca reprezentaji aici sala, este cel mai important moment
al acestui plen. Noi astazi aici trebuie sa dezbatem concret 9i nu sa facem
acuze 9i atacuri mici, mititele, a9a cum Ti place domnului consilier sa
spuna, pentru ca noi reprezentam cele mai mari partide pe care Romania
astazi Ie are 9i Partidul National Liberal este 9i cel mai vechi partid din
Romania 9i din Uniunea Europeana. Mul{umesc!

Domnul pre9edinte de 9edin la Smiqhelschi Cosmin Victor
Domnule Badiu? Mai doriji? S-a Tnchis a9a pe un ton, a9a de PNL 9i

9i m-am gandit ca.. .
/



Domnul consilier Badiu Andrei
IniTial 9i de cateva 9edinje fmi propun sa-I ignor pe dornnul Sebe.

Deci chiar fmi propun sa-I ignor, nu vreau sa-i rostesc numele, nu vreau
sa-i dau dreptul Ia replica. Dar face ce face 9i Ti place sa iasa a9a ca
paduchele pe frunte. sa vii sa spui de PNL ca este un partidule!, el
provenind dintr-un partid care n-are intrare. va rog domnul Sebe, am
ascultat toate prostiile pe care le-ati debitat. Vorbim de pre9edintele
Americii, nu 1-aji pus in discu+ia asta 9i nu a{i spus ce putea pre9edintele
Americii sa faca pentru Bucure9ti Tn locul Consiliului General. ca am
Tnteles ca lohannis, am Tnteles ca-i guvernul problema, am in+eles ca e
rninistrul Energiei. Sigur, partidulejul dumneavoastra nu este problema,
deci mi-am propus sa-I ignor, el probabil intrand undeva la nivelul lunii a
11 a 2022, vrea sa recupereze un pic §i este nevorbit. A9 vrea va rog sa
trecem la vot, ne-am expus punctul de vedere 9i noi 9i USR-ul, primarul
general mai putin. Sunt convins ca T9i va exprima punctul de vedere Tn

momentul Tn care va veni cu un alt proiect de buget. Haide Ti va rog sa
trecem la vot. va multumesc.

Domnul pre$edinte de 9edinta Smiqhelschi Cosmin Victor
§i eu vreau sa nu mergem in derizoriu sau sa jignim colegii. Da?

Exista o limita fina pe subiect 9i tocmai de aceea ca suntem 9i acompaniaji
vad ca avem, nu mai avem. Domnul Sebe, doar drept Ia replica va rog,
dar nu uita{i va rog ce am spus mai devreme.

Domnul consilier Sebe Razvan Nicolae
Da, eu a9 dori sa se re jina ca nu doresc sa Tnva! pe nimeni nimic.

va cer doar sa lisaji ipocrizia acasa cand veniji in sala de consiliu. cat
despre jigniri, asta este, atata pute Ii. Vi injeleg, domnilor viceprimar 9i
lider de grup, sunteji pe un tobogan Tn jos. Asta e. Aji fost mari, dar veji
deveni mici. Noi suntem mici, dar devenim mari. Eu va multumesc mutt
pentru apelative 9i va doresc sa votati., .

Domnul viceprirnar Bujduveanu Stelian
Domnule Sebe, daca veji fi atat de mari, va a9teptam 9i Tn mandatul

viitor Tn Consiliul General sa vedem cate procente veti avea,

Domnul consilier Sebe Razvan Nicolae
Fiji lini9tit ca ne vom mai vedea.



Domnul pre9edinte de 9edinta Smiqhelschi Cosmin Victor
Multumesc
Putem sa Tnchidem, da? Invit din sala, va rog, doamna Gram.

Doamna consilier Gram Anamaria Alina
S-au rostit jigniri 9i a9 vrea sa luaji masuri pentru ca domnul Sebe

nu a jignit pe nirneni 9i nu a numit Partidul National Liberal, pe care iI tot
pronunla colegii mei, Partidul Na+ional Liberal, care poate fi foarte u9or
redenumit altfel. §i noi nu redenumim numele partidelor colegilor no§tri,
ne abtinem de la toate astea, ne abjinem de la jigniri 98 a9 vrea sa luati
masuri domnul pre9edinte, cand sunt jigniri.

Domnul pre9edinte de $edin ia Smighelschi Cosmin Victor
Da, am mentionat mai devreme doamna Gram. Cred ca nu ati fost

sau e o Tntarziere Tn comunicare. Chiar am mentionat

Doamna consilier Gram Anamaria Alina
Se pot aplica 9i sancjiuni.

Domnul pre9edinte de 9edinta Smiqhelschi Cosmin Victor
in regula.
Haideji pe partea asta pe mijloc.

Domnul Mosqoreanu Gheorqhe catalin
Buna ziua.

Domnul pre9edinte de 9edinta Smiqhelschi Cosmin Victor
va rog sa va prezentati. Dupa cum vedeji, aveji cuvantul de la

rnicrofon 9i sa ne rezurnarn Tn trei minute. va ascultam cu drag.

Domnul Mosqoreanu Gheorqhe catalin
Numele meu e catalin Mosgoreanu, a9a cum vede li sunt persoana

cu dizabilitate. Pana acum trei ani PNL 9i USR au susjinut un buget ilegal
prin faptul ca bugetul DGASMB nu a fost bugetat corect, 9titi cu tolii ca
legea 273/2006 spune ca Asistenta Sociala face parte din secjiunea de
functionare obligatoriu de bugetat, n-a+i !inut cont de treaba asta, anul
trecut aji votat Tmpreuna prietene9te un vot de numai 3 :)0 de milioane

'/ ',
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RON pentru DGASMB. Anul asta s-au marit Tntr-adevar banii, in schimb
am vazut ca se cheltuie de exemplu 11 milioane RON pentru o fantana Tn
Parcul Tineretului, preamenajare Pi a§a mai departe, vreo 7 milioane Ia o
fantana Ia Charles de Gaulle. Eu nu contest ca aceste cheltuieli nu trebuie
facute, orasul trebuie sa arate bine, dar stiu familii, cred ca faceti toti Ia feI,
prima data va achitati datoriile 9i dupa aia mai mergeti Ia o nunn la un
botez va mai luaji o roata la ma9ina. in{elegeji dumneavoastra? Din
punctul asta de vedere, am acest mesaj pentru ca Tncalcarea legislajiei
primare Tnseamna abuz Tn serviciu chiar daca dumneavoastra unii dintre
durnneavoastra va veji ascunde sub cupola Consiliului General, asta nu
va va scuti Tn viitor de anumite raspunderi, Tntelegeti? Pentru ca cetatenii
cu dizabilitate aji avut mare noroc ca n-ati avut pana acum mari
demonstrajii in strada. Profitaji in mod cinic de faptul ca nu ne putem
coagula pentru ca sunt oamenii bolnavi, oameni Tn scaun cu rotile §i asa
mai departe 9i cot la cot timp de trei ani, era adineaori ma uitam 91 radeam
cum va certati. Trei ani aji votat prietene9te, nu va suparaji pe mine. §i
culmea ca aji votat 9i ilegal, aia e cel mai rau 9i pentru asta sa va fie ru9ine
dumneavoastra, iar alora de la PSD sa le fie rusine c-au tacut si nu au
urmat caile legale sa va anuleze bugetele. Trebuie sa mearga oamenii Tn
Instan la acum 9i sunt procese ca9tigate 9i vreau sa-I Tntreb pe domnul
Nicu9or Dan, domnule primar, uitaji-va in ochii mei, va rog. Cine va plati
inflatia pe care trIstan ja o acorda pentru neplata la timp a stimulentului?
§tili sa-mi raspundeti? Exista hotarare. E adevarat ca e nedefinitiva, e in
recurs la Curtea de Apel. Daca vor fi 3, 5, 7 milioane de lei de platit inflatie,
nu cumva se platesc tot din banii cetajenilor? Multumesc pentru Tntrebare.
sa va dea Dumnezeu sanatate 9i sa aveji de unde sa platiti dupa ce nu
ve+i mai fi primar. va mul+umesc.

Dornnul pre9edinte de 9edinta Srniqhelschi Cosmin Victor
Muljumim pentru interven jie.
va rog daca mat sunt 9i alte persoane Tn saId. Intervenjii nu vad ca

sunt. in regula. in online? Rog colegii se concentreze §i Tn online.
Vom porni votul Tn cateva secunde.
Vot, va rog.
inca doi colegi Tn online. A9 vrea sa avem toate voturile azi, va rog.

Daca cineva nu reu9e9te, sa comunice verbal. Mai e un coleg? Tnchidem
votu I

Cu 18 voturi pentru, 6 abjineri, 4 voturi impotriva, bugetul nu a
fost adoptat.

Fiind ultimul punct pe ordinea de zi §i singurul,
’inchisa. _

declar sedinta

/
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va rnul{umesc pentru participare.

Sedinja extraordinara a Consiliului General al Municipiului Bucure9ti
s-a Tncheiat Ia ora 11 :52.

Nota: Procesul-verbal a fost redactat Tn conformitate cu Tnregistrarea
audio comunicata de catre Directia Generala Logistica – Direc jia
Informatica, iar consemnarea voturilor s-a realizat atat Tn conformitate cu
rezultate inregistrate de sistemul de vot electronic cat 9i cu rezultatele
generate de sisternul de vot online cu aplicatia integrata Slido, ambele
constituind anexa la prezentul proces-verbal, precum 9i pe baza votului
exprirnat verbal de catre consilierii generali care nu au putut vota Tn
modalitalile mentionate mai sus.

PRE§EDINTE DE §EDINTA SECRETAR GENERAL
AL MUNICIPIULUI BUCURESTI

Smighelschi Cosmin Victor Georgi png Z/a/rDfi£
i i)

Redactat 9i verificat:
Visit Camelia
Tittri9ca Vilma
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Raport Vot
Nume Sedinta Sedinji Extraordinara 01.03.2024 3/1/2024 12:00:00 AM

Subiect Vot

Ordinea de zi in integralitatea sa

Rezultat General Vat

PENTRU

ABTINERE

IMPOTRI VA

Total Prezent

Rezultate Grup De Vot

Grup

PMP

PNL

PSD

USR-PLU

PENTRU

Concluzii Vat

Motiune respinsa

12 Voturi Pentru

PNL, USR-PLU

0 Abtineri

0 Voturi Impotriva

Rezultate Individuale

Nume

Artimon Marian (PSD)

Aruxandei lonu! (USR-PLU)

Badiu Andrei (PNL)

Bujduveanu Stelian (PNL)

Calentaru Nasi (PSD)

Cantea luliana Roxana (USR
PLU)

Chirica Petre (PSD)

Ciceala Ana mRFftlj
Circa Honorius (PSD)

Comanici Ancu(a (PSD)

Covaci Florin (USR-PLU)

Danau Dragos (PMP)

Davidescu Mariana (PSD)

Deaconescu catalin (PNL)

Doicin Cristian Vasile (PSD)

Enciu Mihaela (PSD)

PENTRU

.1
Pagina 1 din 2
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Raport Vot
Nume Sedinta

Nume

Ftorescu Adrian (PMP)

Gherghiceanu Florentina (PSD)

Gram Anamaria mT:
PLU)

Hazarian Consm-L-i
Hristudor Sanda (USR-PLU)

lordanes8i_;TF:if
Mardarovici Dim
MaximiFagaRFgBj
Melciu Florin (PNL)

Milea=iITgRFRii
Militaru Marian (PMP)

Mitum-i;i-mj
Morarl==1=;i-Fi;=iim
Maiii;IFammi
Necula ValentinmJ)-
Nicolaie George (PNL)

NicorescmnaiR:FFa
Olteanu C==aRiEI
PavmnT;-ii;iimiB
Petre STe HmT
Petrescu Natalia (PSD)

Podar Marian-Vasile (PMP)

Purcarea Sorin (PNL)

Raiciu /==–iiiaTiiim
Rau GabmRRa
Rigu Andrei Daniel (USR-PLU)

Sandi;;TaiLTFgti
Sebe RmmT
§erban Luminita (USR-PLU)

Smigm-;iT-'F;;_Jm
Socolovici Razvan
Stofor §tefan Radu (USR-PLU)

Stoica loana (PSD)

§uhan Valeriu N=Bt);
Tudor Mirona (PSD)

Untea Giorgiana (PSD)

Vigheciu Adrian Nim:R
Vi9an Horia Alexandru (PNL)

Sedin@ Extraordinara 01.03.2024

PENTRU I Absent

3/1/2024 12:00:00 AM

X

X

X

X

X

(

X

I
X

X

Tiparit: 3/1/2024 10:30:09 AM
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User Name Poll Question
Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB
din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliulut CGMB

din data de 01.03.2024
Ordlnea de zi a Sedintei Consiliului CGMB

din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB

din data de 01.03.2024
Ordinea de zi a Sedintei Consiltului CGMB

din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB

din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB
din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a §edinTei Cons}liului CGMB
din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB

din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB

din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB
din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedinjei Consiliului CGMB
din data de 01.03.2024

Ordtnea de zi a Sedintei Consiliului CGMB

din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB
din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB

din data de 01.03.2024

Ordinea de zi a Sedintei Consiliului CGMB

din data de 01.03.2024

Poll Option

PentruSanda Hristudor

Florin Covaci Pentru

Dragos Danau Pentru

Pentru

Pentru

lonut Aruxandei

Razvan SEBE

Nasi Calentaru - PSD Pentru

Luminita Serban Pentru

Ana Ciceala Pentru

Pentru

Pentru

Stefania Petre

Rau Gabriel

Stefan Stofor Pentru

Podar Marian Vasile Pentru

Citilin Militaru Pentru

Anamaria Gram Pentru

Pentru

Pentru

Razvan Mitu

C5tilin Deaconescu



Raport Vot
Nume Sedinta Sedin@ Extraordinara 01.03.2024 3/1/2024 12:00:00 AM

Subiect Vot

PUNCTUL 1

Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului Municipiului Bucure9ti pe anul 2024

Rezultat General Vot

PENTRU

ABTINERE

IMPOTRIVA

Total Prezent

Rezultate Grup De Vot

PNL

PSD

USR-PLU

Concluzii Vot

Motiune resptnsa

5 Voturi Pentru

USR-PLU

4 Abtineri

PNL

3 Voturi Impotriva

Badiu Andrei (PNL), Bujduveanu Stelian (PNL), Mardarovici Diana (PNL)

Rezultate Individuale

Nume

Artimon Marian (PSD)

Aruxandei lonu! (USR-PLU)

Badiu Andrei (PNL)

Bujduveanu Stelian (PNL)

Calenjaru Nasi (PSD)

Cantea luliana Roxana (USR
PLU)
Chirica Petre (PSD)

Ciceala Ana Maria (USR-PLU)

Circa Honorius (PSD)

Comanici Ancuja (PSD)

Covaci Florin (USR-PLU)

Danau Dragos (PMP)

a-viii;iFF;nii (PSD)

Tiparit: 3/1/2024 11 :52:24 AM



Raport Vot
Nume Sedinta Sedinji Extraordinara 01.03.2024

PENTRU f ABTINERE fIMPOTRIVA

3/1/2024 12:00:00 AM

Nume

Deaconescu catalin (PNL)

Doicin Cristian Vasile (PSD)

Absent

Enciu Mihaela (PSD)

Florescu Adrian (PMP)

Gherghiceanu Florentina (PSD)

Gram Anamaria Alina (USR-
PLU)
Hazarian Constantin (PNL)

Hristudor Sanda (USR-PLU)

TiTa-rT;;mghel (PSD)

Mardarovici Diana (PNL)

Maxim Marius catalin (PSD)

X

X

Melciu Florin (PNL)

inman (USR-PLU)

Militaru Marian (PMP)

Mitu Razvan (PNL)

Moraru Adrian Flavius (PNL)

Mure§an Manuela (USR-PLU)

Necula Valentin (USR-PLU)

Nicolaie George (PNL)

Nicorescu Nicorel (USR-PLU)

=Cristian Marian (PSD)

Pavel Marius Adrian (PSD)

Petre §tefania (USR-PLU)

F;i;;;-LTM=(PSD)
Podar Marian-Vasile (PMP)

X

X

X

Purcarea Sorin (PNL)

Raiciu Anca Daniela (PSD)

Rau Gabriel (USR-PLU)

ml maniet (USR-PLU)

Sandulescu Nina (PSD)

Sebe Razvan (PMP)

-iii;i-inmJSR-PLU)
Smighelschi Cosmin (USR-PLU)

Socolovici Razvan Mihai (PNL)

Stofor §tefan Radu (USR-PLU)

Stoica loana (PSD)

?LTtiValeriu Nicolae (PSD)

X

X

X

Tudor Mirona (PSD)

Untea Giorgiana (PSD)

Vigheciu Adrian Nicolae (PSD)

Visan Horia Alexandru (PNL) X V
Pagina 2 din 2Tiparit: 3/1/2024 1 1:52:24 AM
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User Name Poll Question

Pct.1 Proiect de hot5rare privind aprobarea
bugetului Muntcipiului Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hotirare privind aprobarea

bugetului Municipiului Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hot5ra re privind aprobarea

bugetului Municipiului Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Protect de hotirare privind aprobarea

bugetului Municipiului Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hot5rare privind aprobarea

bugetului Munlcipiulu+ Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hotirare privind aprobarea

bugetului Municipiului Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hotirare privind aprobarea I
bugetului Municipiului Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hot3rare privind aprobarea

bugetului Municipiului Bucure$ti pe anul
2024

Pct.1 Protect de hot3r6re privind aprobarea

bugetului Municipiului Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hot3rare privind aprobarea
bugetului Municipiulul Bucure§ti pe anut
2024

Pct.1 Proiect de hotarare privind aprobarea
bugetului Municipiulul Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hotarare privind aprobarea

bugetului Municipiului Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hot5rare privind aprobarea
bugetului Municipiului Bucure§ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hot5r6re privind aprobarea

bugetului Municipiului Bucure;ti pe anul
2024

Pct.1 Proiect de hot5rare privind aprobarea

bugetului Municipiului Bucure§ti pe anul
2024

Poll Option

Florin Covac Pentru

lonut Aruxandei Pentru

Ana Ciceala Pentru

PentruStefa nia Petre

Stefa n Stofor Pentru

Podar Marian Vasile Pentru

Citilin Militaru Pentru

Anamaria Gram Pentru

Razvan Mitu Abtinere

Adrian Moraru Abtinere

C5tilin Deaconescu Tm potriv5

Adrian Florescu Pentru

Milea Dan Pentru

Luminita Serban Pentru

PentruRau Gabriel



Pct.1 Proiect de hot5rare privind aprobarea

bugetului Muntcipiului Bucure§ti pe anul
2024 PentruRazvan SEBE


